

Finance and Biodiversity Day

A COP15 Parallel Event, 14 December 2022, Montreal, Canada

<https://www.cbd.int/article/cop15-finance-and-biodiversity-day>



Valérie-Noëlle KODJO DIOP

Director of Innovation and Sustainable Development

West African Development Bank

Diplômée de l'ESCP Business School (1993) et Titulaire d'un DESS Banque et Finance obtenu à l'Université Paris Dauphine, Valérie-Noëlle KODJO DIOP a débuté sa carrière en 1994 au sein du groupe bancaire SOCIETE GENERALE, en tant que Spécialiste du financement structuré des matières premières sur le Continent africain. En 2005, elle rejoint le groupe BNP PARIBAS à Johannesburg en Afrique du Sud d'abord en tant que Responsable des financements structurés Matières Premières et infrastructures pour l'Afrique Australe, puis Directrice Générale de la Succursale CIB d'Afrique du Sud et Directrice du Territoire jusqu'en août 2016 ; de retour au Siège, Cheffe de projet senior chargée du déploiement du programme conduite et éthique pour la Corporate Banking sur la région EMEA.

En mai 2017, elle retourne au sein du Groupe Société Générale à Paris où elle occupe le poste de Directrice Innovation et RSE au sein de la Direction-Réseaux Bancaires Internationaux et Services Financiers pour la région Afrique-Bassin Méditerranéen-Outremer (AFMO).

Elle est membre du comité de direction de l'AFMO, et Cadre de Direction du Groupe.

Dotée d'un riche parcours professionnel de plus de 27 années d'expérience dans les domaines de la Banque et de la Finance, la Directrice de l'Innovation et Développement durable, sous l'autorité fonctionnelle et hiérarchique du Président de la BOAD, aura pour principales missions de définir et mettre en œuvre les politiques, stratégies et procédures relatives au développement durable, notamment en matière d'évaluation rétrospective des projets et de gestion de la coopération internationales ainsi que de mener des réflexions sur la politique de différenciation de la Banque.

Translation (informal)

A graduate of ESCP Business School (1993) and holder of a DESS (Master's degree) in Banking and Finance from Paris Dauphine University, Valérie-Noëlle KODJO DIOP began her career in 1994 with the SOCIETE GENERALE banking group, as a Specialist structured commodity finance on the African continent. In 2005, she joined the BNP PARIBAS group in Johannesburg, South Africa, first as Head of Structured Commodities and Infrastructure Finance for Southern Africa, then General Manager of the CIB Branch in South Africa and Head of Territory until August 2016; back at Headquarters, Senior Project Manager in charge of deploying the conduct and ethics program for Corporate Banking in the EMEA region.

Finance and Biodiversity Day

A COP15 Parallel Event, 14 December 2022, Montreal, Canada

<https://www.cbd.int/article/cop15-finance-and-biodiversity-day>

In May 2017, she returned to the Societ  G n rale Group in Paris where she held the position of Innovation and CSR Director within the International Banking Networks and Financial Services Department for the Africa-Mediterranean Basin-Overseas (AFMO) region.

She is a member of the AFMO management committee, and a senior executive of the Group.

Endowed with a rich professional background of more than 27 years of experience in the fields of Banking and Finance, the Director of Innovation and Sustainable Development, under the functional and hierarchical authority of the President of BOAD, will have for main missions to define and implement policies, strategies and procedures relating to sustainable development, particularly in terms of retrospective evaluation of projects and management of international cooperation as well as to conduct discussions on the Bank's differentiation policy .



2020 UN BIODIVERSITY CONFERENCE

COP 15 / CP-MOP 10 / NP-MOP 4

Ecological Civilization-Building a Shared Future for All Life on Earth

KUNMING – MONTREAL